

朝陽科技大學 099學年度第1學期教學大綱
International Business Management 國際企業管理

當期課號	3092	Course Number	3092
授課教師	龔昶元	Instructor	KUNG, CHAANG YUNG
中文課名	國際企業管理	Course Name	International Business Management
開課單位	企業管理系(四進)四A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程將使學生熟悉國際企業相關之理論與實務以增進學生日後在其事業生涯發展領域方面之知識；並藉由相關個案討論使學生在快速變遷之國際企業經營環境中更具國際觀。	Objectives	This course will enable students to acquire a familiarity with a range of theories and practices which international managers can usefully employ in their IB career and inspire a cosmopolitan and anticipatory managerial outlook in the rapidly changing world of IB.
教材	指定教材： 1.教師自製教材 2.國際企業管理個案（中文）	Teaching Materials	1.teacher's assigned text 2.international business case(chinese)
成績評量方式	1.個案分析報告：30% 2.平常表現(含出席率與課堂參與互動):30% 3.期中考20% 4.期末考20%	Grading	1.Term paper & Case Study:30% 2.Presence and participation:30% 3.intermediate examination 20% 4.final examination 20%
教師網頁	-		
教學內容	<p>本課程內容包括：</p> <ol style="list-style-type: none"> 1.多國籍企業之興起與發展 2.海外經營環境與當地政府政策 3.海外直接投資 4.台灣與中國大陸之國際投資 5.國際市場進入策略 6.國際連鎖加盟、管理契約與技術授權 7.國際併購策略 8.國際合資與聯盟策略 9.國際行銷策略 10.國際人力資源管理 11.國際運籌管理 12.國際財務管理 13.國際企業經營策略與規劃 14.國際企業組織與協調機制 15.跨文化管理與派外人員管理 16.商務溝通與談判 <p>本課程部份內容將採英文教材設計，並搭配個案研討，使學生了解多國籍企業管理之內涵與跨文化差異。</p>	Syllabus	<ol style="list-style-type: none"> 1.Multinational business development 2.foreign business environment and local governmental policy 3.foreign direct investment 4.International Investment in Taiwan and China 5.international market entry strategy 6.international chain store management, contract and technological franchise 7.international Merger and Acquisition Strategy 8.international joint venture and alliance 9.international marketing 10.international human resource management 11.international logistic management 12.international financial management 13.international business strategy and planning 14.international organizational structure and coordination 15.cross-culture management and Expatriate management 16.business communication and negotiation. <p>The part of course design will adopt english papers and case study to enhanc the understand of multination culture and business management.</p>

尊重智慧財產權，請勿非法影印。